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“Hem viscut l’entrada de cam-
panya de Nadal més potent dels
últims anys”. Amb aquestes pa-
raules descriu Miquel Àngel Frai-
le, secretari general de la Confe-
deració de Comerç de Catalunya
(CCC), l’inici de la campanya
nadalenca, representat en el
Black Friday, un esdeveniment
que va omplir les botigues de tot
el país de descomptes durant
l’últim cap de setmana de no-
vembre. En aquest sentit, Fraile
destaca la “gran afluència de
compradors” als comerços cata-
lans durant una diada que ha
qualificat de “brutal”. 

Si l’optimisme abans del Di-
vendres Negre era palpable en
l’ambient –la CCC preveu un
augment del 4% en les vendes
respecte de l’any passat–, aques-
ta sensació ha solidificat i “ja no
és simplement una il·lusió”, afe-
geix Fraile, que remarca els bons
resultats que està experimentant
el sector en els últims mesos. 

UNA QÜESTIÓ DE CONFIANÇA
Els botiguers afronten aquesta
campanya com la que ha de tren-
car les dinàmiques a la baixa dels
últims anys i la clau per consi-
derar-la com la decisiva és la
“confiança”, segons Fraile. “Si hi
ha una oferta atractiva, que la te-
nim, el consumidor reacciona”,
afirma el secretari general de la
CCC, el qual posa d’exemple la

bona acollida del Black Friday. 
I és que, segons Fraile, les dades
macroeconòmiques reflecteixen
“una certa millora” en la situació
general: “hi ha menys atur, els
funcionaris han cobrat una part
de la paga que els devien i les
vendes amb targeta de crèdit
han augmentat un 7% enguany”,
un símbol “inequívoc” d’aquest
“augment de confiança” dels
consumidors, assenyala Fraile.

De qualsevol manera, des de
la CCC apunten que potser aquest
rellançament del sector no arri-
barà a totes les botigues. “Tot i
l’optimisme, encara falta un es-
forç més perquè la recuperació es
faci extensiva a tots els comer-
ciants”, reconeix Fraile. Aquest
Nadal pot ser un bon primer pas
per assolir aquest objectiu comú.

» El ‘Black Friday’ esperona els botiguers, que encaren el Nadal amb una previsió d’un 4% més de vendes
» Fraile, de la Confederació de Comerç, posa èmfasi en l’augment de la “confiança” entre els consumidors

F. Javier Rodríguez
BARCELONA

SOCIETAT4Un dels senyals que
també convida a l’optimisme és
que la despesa per llar durant
aquest Nadal a Catalunya es pre-
veu que serà d’uns 700 euros, una
de les més altes del continent. 

Que aquestes previsions es
compleixin o no pot dependre
en bona mesura dels bancs. I és
que, al llarg d’aquestes últimes set-
manes, les entitats bancàries es-
tan llançant campanyes oferint
crèdits al consum amb uns tipus
d’interès molt baixos. Aprofitant
l’avinentesa nadalenca per inten-
tar millorar els seus marges, les

entitats proposen crèdits a través
de gestors, màrqueting telefònic o
fins i tot amb missatges mòbils.
Tenint en compte que un 12% de
la ciutadania recorrerà a algun
producte financer per fer les com-
pres de Nadal –segons un estudi
del portal Kelisto.es–, la jugada
sembla, si més no, encertada. 

Sigui com sigui, la iniciativa
ja té el vis-i-plau dels comer-
ciants. “Facilitar el crèdit al con-
sum és positiu perquè és una
nova demostració de confiança,
en aquest cas dels bancs cap als
clients”, conclou Fraile.  

Crèdits al consum dels bancs
per incentivar les vendes

Els botiguers ja han donat el tret de sortida a una campanya que ha de suposar un punt d’inflexió respecte a les dels últims anys. Fotos: Gabi Cazado / Ajuntament

Tota la carn a la graella
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Té sentit presentar-se a les eleccions es-
panyoles si ens volem independitzar?
Aquesta és una pregunta que segurament
molts catalans s’han fet en les darreres set-
manes. De respostes, la pregunta en pot te-
nir diverses, però la realitat és que Catalunya
ara mateix forma part d’Espanya i que, en
un escenari on tot indica que el bipartidis-
me espanyol passarà a la història, l’inde-
pendentisme pot tornar a tenir una nova
oportunitat de demostrar la seva força.

A diferència de les passades eleccions
plebiscitàries, en aquesta ocasió les dues
principals formacions independentistes
es presenten per separat. CDC ho fa sota el
paraigua de la coalició Democràcia i Lli-
bertat, on també hi ha Demòcrates de Ca-
talunya i Reagrupament. La coalició té com
a cap de files Francesc Homs, mentre que
el veterà diputat Carles Campuzano serà el
número dos. Homs ha deixat clar que De-
mocràcia i Llibertat defensarà “fins a les úl-
times conseqüències el ‘Sí’”.

Per la seva banda, ERC ha decidit
apostar per una cara nova per liderar la
seva llista. Es tracta de Gabriel Rufián,
membre de Súmate i de l’ANC, que ha sal-
tat a la primera línia política després de

convertir-se en l’activista independentis-
ta castellanoparlant més conegut junta-
ment amb Eduardo Reyes, el president de
Súmate. Rufián estarà acompanyat de
l’històric d’ERC Joan Tardà, que ha afir-
mat que és l’última vegada que la forma-
ció republicana es presenta a les eleccions
espanyoles. “És l'última vegada que anem
a Madrid. Espanya l'única cosa que ens
planteja és la pèrdua de drets i llibertats”,
ha deixat clar Tardà.

Democràcia i Llibertat i ERC no ho tin-
dran fàcil per guanyar les eleccions. Segons
apunten les enquestes, el PSC i, sobretot
Ciutadans, també tenen opcions de ser la
formació més votada. El partit d’Albert Ri-
vera presenta l’eurodiputat Juan Carlos Gi-
rauta com a número 1 de la llista, mentre
que els socialistes tornen a confiar en Car-
me Chacón tot i haver estat molt allunya-
da de Catalunya en els últims anys. 

Els que tenen més complicat disputar la
victòria a les quatre formacions anteriors són
el PP i En Comú Podem. A Catalunya els po-
pulars han deixat de ser la referència de l’u-
nionisme i de Jorge Fernández Díaz s’espera
que cobreixi l’expedient. Per la seva banda,
En Comú Podem -la marca catalana de Po-
dem-, amb Xavier Domènech al capdavant
i Ada Colau tancant la llista, aspira a millorar
la proposta fallida de Catalunya Sí que es
Pot. Per últim, la lluita de Duran (Unió) se
centrarà a no quedar fora del Congrés.

» L’independentisme aspira a tornar a demostrar la seva força en les pròximes eleccions espanyoles

Albert Ribas
BARCELONA

7 candidats, 3 grans blocs

20D: una partida que cal jugar

ABSÈNCIA4“No ens presentem a unes
eleccions a les quals no ens sentim in-
terpel·lats a fer-ho. El Parlament es-
panyol no és un marc d’oportunitat per
a la consecució de la independència”.
Així de clar es va manifestar la CUP el
passat set de novembre a Perpinyà du-
rant la celebració del seu Consell Polí-
tic, en una trobada que va servir perquè
la formació de l’esquerra independen-
tista descartés presentar-se a les elec-
cions espanyoles del 20D.

Aquell dia la CUP va remarcar que el
seu objectiu era centrar tots els esforços
dels pròxims mesos “en la construcció de
la República Catalana”. Uns dies abans

d’aquella decisió, la diputada Anna Ga-
briel va afirmar, en una conferència or-
ganitzada per l’ANC de Gràcia i pregun-
tada per si aquesta decisió podia deixar
orfes els seus votants, el següent: “De-
penent de què fem el 20D deixaríem or-
fes els votants? Potser sí. Tampoc no se-
ria la primera vegada. Nosaltres ens
presentem a les eleccions municipals des
de fa molts anys. La nostra cultura polí-
tica tampoc no situa als comicis electo-
rals la seva preeminència. Ens presentem
a les eleccions quan creiem que té sentit”. 

Aquesta vegada no ho faran i ara cal-
drà veure com respon el seu electorat: si
opta per un altre partit o es queda a casa.

CUP: “No té sentit presentar-s’hi”

INDEPENDENTISTES

FRANCESC
HOMS

Democràcia
i Llibertat

“El que acredita que 
el procés va en serio és 
que hi som nosaltres”

GABRIEL
RUFIÁN
Esquerra

Republicana
(ERC)

“Necessitem que a CDC li
vagi bé però que a nosaltres
ens vagi una mica millor”

UNIONISTES
JUAN 

CARLOS
GIRAUTA
Ciutadans

(C’s)

“Som els hereus del 
catalanisme polític,
a diferència dels que 

volen trencar Espanya”

CARME
CHACÓN
Partit dels
Socialistes

(PSC)

“El PP va tard però 
no es quedarà fora 
de joc i serà a la 

reforma constitucional”

TERCERA VIA

XAVIER
DOMÈNECH

En Comú
Podem

“El 20 de desembre és el
nostre gran moment pel

canvi i ho hem de fer junts”

JOSEP A.
DURAN 
I LLEIDA

Unió
Democràtica

“Vull jugar un paper en el
nou tauler per a Catalunya 

i per a tota Espanya”

JORGE
FERNÁNDEZ

DÍAZ
Partit 

Popular (PP)

“El que convé és 
abandonar la rauxa,

tornar al seny i
obrir una nova etapa”
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Senyores i senyors de la CUP, us
felicito per la vostra integritat, la
defensa dels valors ètics i dels
vostres principis programàtics,
de fer la política sense comple-
xos, ni en funció de captar el po-
der. Anem a unes eleccions, el
mes de març de 2016, on es po-
saran les urnes perquè els cata-
lans tornin a dir la seva i aclarir
quines són les preferències dels
votants. Al mateix temps, les for-
ces unionistes es reforçaran en-
cara més del que ja ho estan i ani-
ran laminant la poca autonomia
que ens queda per deixar-la, “de
facto”, totalment anul·lada. 

Ei! Que el que està passant no
en teniu la culpa, que el “poble”
està amb vosaltres –337.794 vots,
un 8,21% del total–, us podeu
quedar tranquils que en Mas i la
patuleia que l’envolta i li fan cos-
tat ja s’ho faran. La prioritat és re-
soldre els problemes socials, la
república catalana pot esperar i
l’Artur Mas que s’hi posi fulles,
que és un col·laborador dels oli-
gopolis i porta una motxilla car-
regada de porqueria. 

Mentrestant, a Madrid es pi-
xen de riure veient les nostres fla-
queses. La culpa de tot plegat és
dels altres, els de les retallades,
tendències dretanes i amics del
sistema capitalista. Podreu con-
templar com s’enfonsa el procés
des de la riba i cantar-li les absol-
tes sense cap remordiment. Ja es
tornaran a trobar d’aquí a cin-
quanta anys, els pocs que quedin
dels que ara hi han treballat, a
veure si es pot tornar a intentar
tancar un acord entre els còmpli-
ces del sistema capitalista i vosal-
tres, els purs sense màcula. Fins a
les “calendes gregues” o sigui, fins
mai! Us ho dic sense rancúnia.

4Sense rancúnia
per Jordi Lleal

#EnemicABatre#SenseInvestidura #JaArriba

4El franquisme i el país
per Núria Martínez

Diuen que són hores decisives.
Deien que, tot i no votar res di-
umenge dia 29 a Manresa, la
jornada de debats de la CUP po-
dia servir per desencallar la in-
vestidura. Es deia, també, que la
formació anticapitalista està re-
bent unes pressions despro-
porcionades per investir Artur
Mas. Això els irrita i, a tenor de
la seva reacció cada vegada que
perceben un ‘pressing’ més,
sembla que l’acord per acceptar
el candidat de Junts pel Sí esti-
gui més lluny. Ara bé, els favo-
rables a reelegir el president
no estan sols en la tasca d’ex-
torsionar els cupaires.

Unes 140 persones més o
menys rellevants van signar un
manifest fet públic un dia abans
de la crucial reunió de tots els
sectors dels antisistema amb
l’únic argument de demanar a la
CUP no investir Mas. Afirma co-
ses com “més enllà de la defen-
sa de la independència, som
moltes les persones que coinci-
dim en el fet que cal un gir a l’es-
querra en les polítiques socials”.
Parla de regeneració política,
corrupció –on assenyala explí-

citament CDC–, pobresa i bancs.
I, tot i defensar la independèn-
cia, diuen que fins ara en la ges-
tió del procés s’ha confós país i
partit i “s’ha pretès construir una
identificació banal reduint-ho
tot a una sola persona”. Tot
plegat es resumeix en el títol:
‘Per un gir a l’esquerra’.

El ‘pressing CUP’ és, en
aquest cas, dels anti-Mas. En el
moment més crucial i en el mo-
ment en què la proposta de
Junts pel Sí és més coral i té més
voluntat d’integrar més gent
sense que ningú es despengi, el
manifest que, per cert, encap-
çalen Teresa Forcades i Arcadi
Oliveres, pretenia influir en les
1.600 persones que aquest di-
umenge passat podien decidir el
futur del procés. Procés Consti-
tuent, el projecte que havia de
fer confluir tot l’independentis-
me per escriure una Constitució
independentista, pretén ara aca-
bar de trencar la unitat que se
suposa que s’està construint.
Ja veurem, en aquests pròxims
dies, com es desenvolupa tot ple-
gat i quins resultats ha tingut la
pressió d’uns i altres.

per Guifré Jordan

4PressingCUP superlatiu

La dictadura del general Fran-
co continua deixant constància
del mal perpetrat, sense poder
passar a la Història. Sí que ho
van fer els feixismes nascuts a la
mateixa època, també menys-
preadors de l’existència huma-
na i negadors de la raó.  Fenò-
mens energumènics, superats i
vençuts progressivament en les
seves diverses concrecions ter-
ritorials i en el temps, fins des-
prés de la II GM: tant en els pa-
ïsos que els van patir imposats
pels ocupants com allà on van
néixer; en economia, reorien-
tant la de cada país i la de tota
Europa Occidental; en la recu-
peració cultural i cívica, a cada
societat nacional, etcètera. 

El franquisme va procla-
mar la voluntat de destruir el
país, confirmant la necessitat de
concretar un punt de vista ter-
ritorial català per combatre’l.
S’ha perseguit la mateixa exis-
tència del país econòmicament,
lingüísticament, culturalment i

socialment. El capitalisme s’ha-
via consolidat ja clarament al
Principat, i el catalanisme ma-
joritàriament volia exportar la
modernitat a Espanya, tot afir-
mant el mateix país. 

La insuficiència d’una pers-
pectiva catalana pròpia contra
el franquisme potser és l’ex-
plicació de la feblesa davant el
fenomen, aquí i allà. I mante-
nint el punt de vista propi,
veuríem que anteriorment, la
dictadura del general Primo de
Rivera va actuar amb la ma-
teixa voluntat. I prenent tot el
segle passat fins ara veuríem
que Espanya no ha volgut
compartir una realitat subs-
tantiva ni des de la diversitat ni
de l’homogeneïtat, sent el fran-
quisme una manifestació del
nacionalisme espanyol espe-
cialment iniqua, per haver ma-
tat amb gran extensió. Si el
nostre país vol anar endavant
i superar el passat ha d’assumir
la realitat pròpia i perspectiva.

@encampanya: Els agents del CNI no en-
tenen res. Infiltrats per motius policials a la
CUP, ara s'han hagut d'aprendre les cançons
d'Ovidi Montllor i votar.

@bertagonzz: Gran allau de consumisme,
després el caldo de Nadal serà de tetrabric
gallina blanca. Fem un pensament. Hi ha
crisi. Ens cal tant? #BlackFriday.

@norcoreano: Si España paga los 141 mil-
lones que debe a la lucha contra el SIDA,
¿cómo va a pagar los 130 de subvención a
los toros? 
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La Guàrdia Urbana deté 
el lladre de la Casa Orlandai

SUCCESSOS4La Guàrdia Ur-
bana va enxampar el passat di-
jous 26 de novembre el lladre de
la Casa Orlandai que feia més
d’un mes que estava actuant.

El 19 d’octubre la policia
municipal va posar en marxa
una investigació després que es
detectessin una sèrie de roba-
toris al centre cultural, que ha-
vien consistit a forçar vuit ar-
maris del soterrani d’aquest
edifici municipal. 

El dia de la detenció els
agents de la Guàrdia Urbana

van enxampar el presumpte
autor dels robatoris a la terce-
ra planta de l’edifici mentre es-
tava forçant uns armaris d’a-
magat.   

En veure’s sorprès pels
agents de la policia, el pre-
sumpte autor dels robatoris va
intentar amagar l’eina que feia
servir per forçar els panys de les
portes. Un cop detingut la po-
licia també va descobrir que
portava 350 euros a sobre, l’o-
rigen dels quals la Guàrdia Ur-
bana encara està investigant. 

PREMI4L’Ajuntament va re-
conèixer a finals de novembre
amb la Medalla d’Honor de la
Ciutat 15 entitats de Barcelona
i 10 persones a títol individual
per la seva “contribució al des-
envolupament de la consciència
ciutadana, per les seves virtuts
i els seus valors cívics”.

En el cas de Sarrià-Sant Ger-
vasi, el reconeixement va ser per
Bartolomé Criado i pel Centro
Asturiano de Barcelona. Criado
és des de l’any 2008 el president

de  l’Associació de Veïns i Co-
merciants del Turó Parc
(ACiVTP), des d’on desenvolu-
pa una tasca activa per millorar
el barri del Turó Parc, tant des
del vessant veïnal com comer-
cial. Criado ja havia rebut ante-
riorment la medalla del mèrit de
la Guàrdia Urbana i el Distintiu
Blau dels Mossos d’Esquadra. 

Per la seva banda, el Centro
Asturiano és una entitat funda-
da el 1952 i que té com a objec-
tiu “l’agrupació dels asturians i

dels que, sense ser-ho, simpa-
titzen amb Astúries, la seva cul-
tura i tradició, divulgant les se-
ves característiques regionals,
socials i materials afavorint el
seu mutu coneixement, aproxi-
mació i estima”.

La Medalla d’Honor va ser
creada el 1997 en commemora-
ció del centenari de les annexions
a la ciutat dels diferents pobles i
viles del Pla. De les 25 que s’en-
treguen, cinc són en l’àmbit de
ciutat i 20 de districte.

Successos | Mor un motorista en un accident a la Bonanova
Un motorista va morir el dijous 26 de novembre després de patir un accident al passeig 

de la Bonanova. El sinistre  es va produir al voltant de les nou del vespre quan la moto 
de la víctima va patir un xoc contra un turisme a l’encreuament entre el passeig de la 

Bonanova i el carrer Iradier. L’home, de 55 anys, va morir poca estona després a l’hospital.

La Casa Orlandai és un centre cultural municipal. Foto: Casa Orlandai

Un reconeixement ciutadà

Bartolomé Criado, amb la medalla, al costat d’Ada Colau. Foto: Ajuntament

Els Mossos d’Esquadra van de-
tenir el passat 18 de novembre
dos lladres acusats de ser els pre-
sumptes responsables de 26 ro-
batoris amb força, fets només en
un mes, en diferents pisos del
districte. Es tracta de dos homes,
de 21 i 34 anys, de nacionalitat
albanesa.

La detenció es va produir grà-
cies a un dispositu que incloïa po-
licies de paisà i que va estar en
marxa durant un parell de set-
manes per poder identificar i de-
tenir els autors dels robatoris que
diferents veïns havien denunciat.
El dia de la detenció agents de pai-
sà van detectar dos homes que es
movien pel carrer  de forma sos-
pitosa. Gràcies al discret segui-
ment que se’ls va començar a
fer, la policia va poder veure com

els dos homes es penjava d’un bal-
có per entrar en un domicili. Va
ser llavors quan van poder ser de-
tinguts després d’oferir, segons els
Mossos d’Esquadra, resistència. 

Un cop detinguts la policia va
poder comprovar com un d’ells
duia al damunt joies robades el
mateix dia. Tots dos accedien
sempre als domicilis fent servir el

mateix mètode: escalaven pel
balcó i forçaven les finestres.

Els lladres, que van ingressar
a presó, robaven joies, objectes
de valor i diners en efectiu. Els
Mossos d’Esquadra calculen que
el valor dels objectes robats s’en-
filava als 200.000 euros, mentre
que en efectiu s’haurien endut
uns 15.000 euros. 

Els Mossos calculen que el valor dels objectes era de 200.000 euros. Foto: Arxiu

Detinguts dos lladres per robar 
a 26 pisos del districte en un mes
» Es tracta de dos homes, de 21 i 34 anys, de nacionalitat albanesa
» Els lladres, que són a la presó, robaven joies i objectes de valor

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI
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L’antic mercat de Vallvidrera fa sis anys que està tancat. Foto: Google Maps

El Districte, obert a recuperar
l’antic mercat de Vallvidrera

CULTURA4El Teatre de Sarrià va
ser l’escenari el 28 i 29 d’octubre
de l’estrena d’àmbit mundial de
l’òpera ‘El màgic elixir’, d’Alber-
to García Demestres amb mun-
tatge de Joan Font. La represen-
tació d’aquesta obra suposa, sen-
se dubte, un impuls molt impor-
tant al cicle Òpera de Cambra de
Barcelona, una iniciativa dels
Amics de l’Òpera de Sarrià.

El teatre es va omplir a vessar
els dos dies per presenciar una
òpera on Demestres es va enca-
rregar de la música i el llibret,
mentre que Font va cuidar a la
perfecció els elements esceno-
gràfics que van recordar els mun-
tatges de Comediants.

A partir de personatges de
‘L’elisir d’amore’, una partitura
musical que va agradar molt al
públic, el muntatge va presentar
uns joves intèrprets  durant els as-
sajos de l’obra de Donizetti.  Uns
joves que barregen els seus sen-
timents amb els dels protagonis-
tes d’aquesta òpera que es burla
de l’obsessió amorosa i de les tra-
mes d’aquestes òperes.

Els pròxims dies 12 i 13 de
desembre qui ho desitgi podrà
tornar a gaudir d’aquesta mag-
nífica òpera.

L’Òpera ‘El Màgic
Elixir’ s’estrena al
Teatre de Sarrià

L’Associació Mercat Cultural de
Vallvidrera ha tornat a posar al
damunt la taula la recuperació de
l’antic mercat del barri. Aquesta
entitat, que va néixer el febrer de
l’any passat,  demana que es co-
menci un procés de manteni-
ment i obres per tal de recuperar
un edifici que està tancat des de
fa sis anys. 

Ara mateix l’antic mercat no
té cap ús específic, tot i que al-
gunes entitats, com el grup de te-

atre La Fontmontina o la coope-
rativa Can Pujades, hi tenen ac-
cés i hi assagen o fan servir l’es-
pai per celebrar reunions. 

PROMESA ELECTORAL
En el seu programa electoral l’ac-
tual govern de Barcelona en
Comú afirmava que la seva vo-
luntat és “obrir un equipament
cultural al mercat de Vallvidrera
per evitar-ne el deteriorament”. 

En aquesta línia, a finals d’oc-
tubre es va celebrar una reunió
entre tècnics del districte i l’as-
sociació. En declaracions a Línia
Sarrià-Sant Gervasi, Jordi Gar-
cia, un dels portaveus de la pla-

taforma, explica que “la reunió va
anar bé i des del Districte es van
comprometre a posar la qüestió
dins el pla d’actuació el primer
trimestre del 2016”.

De moment encara no s’ha
decidit quin ús se li donarà a l’e-
difici però Garcia explica que des
de l’associació volen una “gestió
cívica per l’espai”. Sobre l’estat
de l’edifici, Garcia  afirma que
“comencen a haver-hi humitats
i taques al sostre de filtracions
tot i que el principal deteriora-
ment és a la part exterior de l’e-
difici”. El portaveu de l’associa-
ció conclou que ara mateix la
prioritat és “consolidar l’edifici”.

Redacció
VALLVIDRERA
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A finals de novembre, l’Ajunta-
ment va presentar un conjunt de
mesures per lluitar contra la vio-
lència masclista que el consistori vol
portar al pròxim plenari del Consell
Municipal en forma de mesura de
govern. L’alcaldessa Ada Colau,
que va presentar aquestes mesures
juntament amb la regidora de Ci-
cle de Vida, Feminismes i LGTBI, Lau-
ra Pérez, va recordar que “al llarg de
l’any 2014 van ser assassinades
nou dones i, en el que portem de
2015, ja han mort cinc dones més
a la ciutat”.

La voluntat del govern munici-
pal és incrementar en més d’1 milió
d’euros el pressupost destinat a co-
brir els serveis que detecten, atenen
i recuperen les dones víctimes de
violència, així com tots aquells pro-
grames dedicats a la prevenció.

ELS DETALLS
Ara com ara, el nou conjunt de
mesures que pretén impulsar l’A-
juntament girarà entorn de dos
grans eixos: la creació d’un nou

sistema de recollida de dades i l’a-
valuació, revisió i millora dels serveis
que actualment estan en marxa.

Ja que el consistori considera
que “els sistemes d’informació te-
nen moltes limitacions” i que no es
recullen “altres formes de violència
masclista que es produeixen”, el go-
vern municipal vol crear un sistema
unificat de recollida i anàlisi de les
dades de totes les formes en les
quals es manifesten les violències

masclistes a la ciutat, de manera
que es puguin fer públiques en in-
formes bianuals amb difusió al
portal web municipal.

També hi ha la voluntat de re-
visar i millorar el Sistema d’Infor-
mació d’Acció Social (SIAS) o l’apli-
cació del Sistema d’Atenció, Recu-
peració i Acollida (SARA), perquè re-
cullin les dades de les persones
ateses en els serveis d’atenció i re-

cuperació, incloent-hi totes les aju-
des vinculades a aquests processos.
Altres serveis que l’Ajuntament es-
tudiarà són els Centres de Serveis
Socials Bàsics (CSS), el programa de
teleassistència mòbil per a vícti-
mes de violència de gènere (ATEN-
PRO), el servei d’Atenció a Homes
(SAH) per a la promoció de relacions
no violentes i els recursos d’acolli-
ment d’urgència i de llarga estada.
Pérez va assegurar que “ara mateix
tenim un problema de col·lapse
als serveis que hem de reforçar”.

DEU ANYS DE LLUITA
Aquesta campanya que vol im-
pulsar l’Ajuntament no és una ac-
ció aïllada. De fet, en la darrera dè-
cada el consistori ha anat incre-
mentant el pressupost destinat als
serveis de prevenció, detecció,
atenció i recuperació de dones
víctimes de violència i dels seus fills
i filles. 

De fet, en els pressupostos de
2015 hi havia una partida inicial de
4,7 milions d’euros, però l’actual
equip de govern considera que
cal incrementar encara més aques-
ta xifra i, per això, proposa un aug-
ment d’1,1milions d’euros en el
pressupost de l’any que ve.

Ni una víctima més
» L’Ajuntament vol incrementar la partida destinada a lluitar contra la violència masclista

» Crear un nou sistema de recollida de dades i revisar i millorar els serveis existents, les prioritats

REIVINDICACIÓ4Des de l’any
1981, el 25 de novembre està reco-
negut com a Dia Internacional per a
l’eliminació de la violència contra les
dones. Per tal de commemorar
aquesta data, tots els districtes de la
ciutat van impulsar actes per reafir-
mar el seu compromís contra aquest
tipus de violència.

A les Corts es va organitzar una
acció de pintura, dansa i lectura sota
el títol Vull caminar tranquil·la. A la
plaça Bonet i Muixí de Sants es va re-
presentar una obra de teatre urba-
na anomenada El crim dels llençols
blancs.  A la rambla del Raval de Ciu-

tat Vella es va celebrar l’acte Prou vio-
lència, juntes podem!, mentre que a
la plaça de la Virreina de Gràcia es va
llegir un manifest i es va fer una ac-
tuació musical a càrrec d’Alba Tor.

A la plaça Eivissa d’Horta-Gui-
nardó es va desenvolupar un mural
de denúncia impulsat pel Centre Cí-
vic Matas i Ramis, mentre que  la seu
del Districte de Nou Barris va mostrar
una pancarta. La biblioteca Manuel
Arranz va ser l’escenari de l’acte ins-
titucional del Consell de Dones de
Sant Martí i a la plaça Orfila de Sant
Andreu es va fer una encesa d’espel-
mes al voltant del símbol de la dona.

La ciutat se suma al 25-N

Colau vol destinar 
6 milions a lluitar

contra aquesta xacra

Redacció
BARCELONA

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

En el que portem d’any ja han mort cinc dones per violència masclista a la ciutat. Foto: Arxiu
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El districte i la ciutat ja estan
vestits de Nadal des del passat
divendres dia 27 de novembre,
quan es va prémer el botó per-
què les llums il·luminessin i do-
nessin alegria a Barcelona du-
rant aquest mes de Nadal. 

Però arribar a aquest punt no
ha estat un camí de roses. Du-
rant la presentació del full de
ruta municipal per al comerç a
mitjans d’octubre, l’aleshores
comissionat de Comerç, Miquel
Ortega –ara les tasques de l’àrea
les ha assumides el regidor
Agustí Colom– va anunciar que
l’encesa de llums de Nadal es fa-
ria l’1 de desembre, una decisió
que va encendre els ànims dels
botiguers. El consistori va de-
fensar aquella decisió basant-se
en l’estalvi energètic que supo-

saria i que calculava al voltant
del 20% respecte de l’any passat.
Finalment, el govern municipal
es va desdir i va avançar l’ence-
sa de l’enllumenat per al dia 27
de novembre. Tot i així, l’Ajun-
tament destaca que enguany hi
ha previst un estalvi del 13% d’e-
nergia respecte de l’any passat.
En aquest sentit, hi haurà prop

de 100 quilòmetres de carrers
il·luminats –una xifra inferior a
la de l’any passat, quan es va
arribar als 111–, pels quals s’han
destinat 850.000 euros. A més,
finalment es va decidir que els
anomenats ‘carrers de ciu-
tat’ –Balmes, Gran Via i Aragó–
tinguessin llums a càrrec de l’A-
juntament. 

El districte també té instal·lats els seus llums. Foto: ES

La ciutat s’engalana amb 
100 quilòmetres d’enllumenat

» Sarrià-Sant Gervasi ja llueix la seva il·luminació nadalenca
» El consistori assegura que enguany estalviarà un 13% d’energia

Els infants, protagonistes 
del Nadal a l’Eix Sarrià

ACTIVITATS4Desembre ja ha
arribat, els llums ja estan ins-
tal·lats i la il·lusió –tant de boti-
guers com de consumidors– ja es
respira per cada cantonada del
districte. Nadal ja és aquí, i l’Eix
Sarrià ha organitzat tot un seguit
d’activitats per dinamitzar el ba-
rri durant les pròximes setmanes. 

Del 27 de desembre al 4 de
gener, l’eix posa en marxa el seu
tradicional trenet de Nadal, que
recorrerà el barri perquè els veïns
puguin moure’s i visitar cadascun
dels seus comerços. Unes boti-
gues on, per altra banda, po-

dran participar en el sorteig de la
panera gegant de l’eix, amb des-
enes de productes dels seus bo-
tiguers. El sorteig de la mateixa
es farà el 4 de gener al Mercat de
Sarrià, quan la mà innocent d’un
infant decideixi el sorteig. 

A més, del 21 al 23 de des-
embre, l’eix oferirà una ludoteca
a l’aire lliure per als més petits a
les places Artós, de Sarrià i de la
Vila, amb activitats infantils, in-
flables i xocolatades. L’endemà
dia 24 es farà el Tió gegant a la
plaça de la Vila i el 5 de gener l’eix
organitzarà la Cavalcada de Reis. 

El Ple aprova una declaració 
a favor del petit comerç

SUPORT4Durant l’última ses-
sió plenària, celebrada divendres
passat, es va aprovar una de-
claració institucional de suport
al model de comerç  de la ciutat.
El text, presentat per CiU, va re-
bre el suport de totes les for-
macions al Ple, excepte la CUP. 

El document, que va ser lle-
git durant la sessió pel regidor de
CiU Raimond Blasi, estableix
que el comerç de proximitat
barceloní “és el principal gene-

rador de llocs de treball a la ciu-
tat”, valora positivament l’asso-
ciacionisme comercial com “un
dels pilars del model” i assenyala
que el Ple ha de promoure
aquest teixit associatiu, impul-
sar campanyes dinamitzadores
i tirar endavant amb els plans i
mesures elaborats “de forma
participativa”, per tal de defen-
sar el comerç “legal i estable”
com a font generadora de ri-
quesa social i econòmica. 

Solidaritat | Mercat contra el càncer al Centre cívic Vil·la Florida
L’Associació Espanyola Contra el Càncer (AECC) celebrarà els pròxims dies 17, 18 i 19 de

desembre una nova edició del seu Mercadillo Solidari, un esdeveniment on es podran trobar
objectes decoratius, complements de roba, articles de papereria, productes d’alimentació 
artesanal, coses per a la llar i joguines, entre altres. Els beneficis aniran a parar a l’AECC.

Redacció
BARCELONA

Barnavasi omple el desembre
d’activitats per a tota la família

CELEBRACIÓ4L’eix Barnavasi
ha preparat tot un seguit d’acti-
vitats al llarg d’aquest mes de
desembre per celebrar Nadal de
la mà dels veïns i veïnes. 

Per una banda, a partir del
pròxim 10 de desembre es posa-
rà en marxa el concurs El Co-
merç de Sant Gervasi et vol fer
un regal de Reis, un certamen on
els botiguers obsequiaran els
clients amb regals de tota mena
en un sorteig que se celebrarà el
4 de gener al Mercat de Sant Ger-
vasi. Durant tot el mes els clients
hauran d’omplir i lliurar butlle-
tes participatives a diferents es-
tabliments de Sant Gervasi. 

Dimecres 16 de desembre

l’associació col·laborarà en la
celebració d’un concert de na-
dales i gospel a l’Església de la
Bonanova a partir de dos quarts
de nou del vespre. 

Però els autèntics protago-
nistes de la festa seran, com no
pot ser d’una altra manera, els
més petits, que podran gaudir
d’un espai de jocs a les places
Bonanova, Frederic Soler i Jo-
aquim Folguera del 21 al 24 de
desembre. Ja de cara a Reis, els
infants podran entregar la seva
carta a Ses Majestats dimarts 5
de gener a Santa Cecília i a la
plaça Bonanova durant tota la
tarda, poc abans de l’arrencada
de la Cavalcada. 
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Vostè ha rebut recentment el
premi Albert González per
la seva promoció  del petit

comerç. S’ho esperava?
Estic molt content. És un reconei-
xement que m’honra molt i que faig
extensiu a tota la junta de Creu Co-
berta. Precisament, amb l’Albert
González, que era Director de Co-
merç, m’unia una forta amistat. Va ser
qui va plantar la llavor de l’amor i de
la dedicació al comerç. Per a ell, el co-
merç no era només estar dins de les
botigues: el que passava a fora tam-
bé li interessava. 

De fet, quan vostè va arribar a la
presidència de Creu Coberta
(2002) la situació general a l’eix no
era gaire positiva.
Totes les fàbriques que hi havia a
Hostafrancs que donaven feina i por-
taven molta gent a la plaça d’Es-
panya ja no hi eren. Per altra banda,
l’urbanisme també estava molt mal-
mès: les voreres estaven deteriora-
des i antiquades...

I com a postres, pocs anys després
es va anunciar que les Arenas aco-
llirien un centre comercial.
Teníem molta por, perquè no sabí-
em els metres comercials que s’hi
instal·larien.

Tanmateix, la seva actitud no va
ser de bel·ligerància, sinó més
aviat d’aliança. 
Els comerciants hem de ser flexibles
com el bambú. No podíem perme-
tre que la plaça de braus oferís la
mala imatge que donava: bruta i
abandonada. A més, allà s’hi va
acabar instal·lant un comerç com-
plementari que no fa mal a Creu Co-
berta. I amb el temps, les Arenas ha
esdevingut un motor dinamitza-
dor i ha donat una marca de quali-
tat al barri. La veritat és que els di-
vendres i els dissabtes va molta

gent cap a les Arenas que també
passa per Creu Coberta. 

És aquest un model a seguir a al-
tres indrets de la ciutat afectats
per la mateixa problemàtica?
Som un cas estrany. No crec que hi
hagi cap altra associació de boti-
guers que estigui unida amb un cen-
tre comercial. Jo sempre dic que les
associacions són una xarxa de rela-
cions i una central de serveis. Per
això, ens hem de relacionar amb par-
tits polítics i altres entitats, com ara
el Poble Espanyol, amb el qual tam-
bé estem associats. Nosaltres mirem
de buscar sinergies. 

Tot aquest ideari està recollit en
el llibre blanc de Creu Coberta
Compartint experiències, que han
presentat fa poc. Quin és l’objec-
tiu d’aquesta publicació?
El comerç ha d’evolucionar i, si tots
aportem una part dels projectes que
ens han anat bé, el conjunt en sor-
tirà afavorit. Nosaltres volem com-
partir les nostres activitats amb la ciu-
tat, com ara el festival Shooping &

Shooting, la Q de Qualitat o les Bo-
tigues Singulars. Pensem que tot
això farà funcionar el comerç de la
ciutat. No volem donar lliçons a
ningú, però creiem que ho hem de
compartir per millorar. 

Creu Coberta és un dels eixos co-
mercials que més campanyes fa.
En tenen pensada alguna de nova?
Ara estem treballant en el Festival In-
ternacional de Cinema i Comerç, un
projecte que ens il·lusiona molt i que
és únic a la ciutat i, creiem, a la res-
ta del món. També estem tractant el

tema de les superilles i altres as-
pectes d’urbanisme al districte. Per
altra banda, volem acabar de defi-
nir el projecte del Meeting Point, on
col·locarem el Christsmas Market,
del 5 de desembre fins al 5 de gener. 

Precisament el Meeting Point té
com a objectiu atraure turistes a
les botigues de Creu Coberta.
Creu que el petit comerç s’ha d’o-
brir més al turisme?
Totalment. Ja el 2006 vam aconse-
guir que el bus turístic que anava a
plaça Espanya tingués una parada
a Creu Coberta, al costat del Mercat
d’Hostafrancs. Paral·lelament, vam
engegar la campanya El Comerç a la
carta, que oferia uns cursos d’anglès
de supervivència per als botiguers
per atendre els turistes i unes cartes
traduïdes a diversos idiomes. 

I actualment, què fan al respecte?
Ara estem preparant rutes pel ba-
rri i per Montjuïc amb cotxets elèc-
trics en el marc de la campanya El
Turisme responsable, perquè els vi-
sitants coneguin la nostra oferta. 

El turisme ha estat un dels punts
de col·lisió entre els botiguers i el
nou govern municipal. Conside-
ra que cal millorar el diàleg?
Hem de ser tots més flexibles, no po-
dem enfrontar-nos. Tots els governs
tenen coses bones i dolentes, però el
que és important és que les persones
que governen vulguin seure a parlar.
Aquest consistori tenia projectes
que ha modificat més tard. És bo que
vulgui parlar i que sigui capaç de rec-
tificar amb el que s’ha equivocat. 

Em pot posar un exemple?
El cas dels llums de Nadal. La dota-
ció econòmica és correcta, com
també la decisió de treure-la d’al-
guns eixos i carrers, considerats de
ciutat, als quals l’Ajuntament els
pagava tota la il·luminació, mentre
que als altres només el 50%. L’ad-
ministració no hi és per fer tractes de
favor: són carrers importants de
ciutat, sí, però que s’ajuntin com a as-

sociació i que paguin i, si no, que no
tinguin llum, ho sento. La visió que
ha tingut l’Ajuntament en aquest
tema em sembla molt bé. 

Afectarà les vendes el fet que en-
guany s’encenguin més tard res-
pecte de l’any passat?
Són diferents maneres d’enfocar-ho.
La música i la llum actuen sobre l’es-
tat d’ànim. Precisament a Londres es
van encendre a finals d’octubre
amb una gran festa. 

Massa d’hora, potser. 
Jo crec que les tendències actuals
volen que el consumidor sigui res-
ponsable i com més temps hi hagi
millor es poden preveure els re-
gals. Donar una mica d’alegria a la
ciutat està bé. Ara bé, potser Londres
ho ha fet massa d’hora...

I Barcelona, com ho ha fet?
El dia 27, el dia 20... L’any que ve, amb
més temps, podrem parlar amb el
consistori d’aquesta qüestió i crec
que arribarem a un acord. Tampoc
és tanta la despesa de l’enllumenat,
ja que avui dia es fa tot amb leds.

Seguint amb Nadal, creu que la
campanya d’enguany serà positi-
va i trencarà la dinàmica anterior?
M’agradaria ser optimista, però no
ho veig. El país avança, però al co-
merç en general no li ha anat bé. Te-
nim més oferta que mai, però el pas-
tís a repartir és el mateix.  El que no
és lògic és que en una època de cri-
si, amb més oferta que demanda,
encara es vulguin posar més metres
comercials arreu de la ciutat. S’està
acabant amb el model de comerç
català tradicional, que és el que
dóna vida a una ciutat. 

Però abans em parlava d’aliances
amb les grans superfícies.
L’oferta que hi ha és suficient. Hem
de mirar de quina manera, entre tots,

podem fer que hi hagi més de-
manda a la ciutat, sobretot durant
l’hivern. Hem d’anar per aquí, perquè
la pista de gel de la plaça Catalun-
ya, tot i ser una activitat important,
calia replantejar-la tant estètica-
ment com pel seu objectiu final. 

Per què?
Ha estat bé, però a mi m’hauria
agradat més que fos com la d’altres
països, on són obertes, i fer un mer-
cat de Nadal al costat. Tot i així, crec
que s’han de celebrar actes a tots els
eixos, més que no pas centralitzar-ho
tot allà, on ja hi van suficients visitants. 

Canviant de tema, una altra de les
problemàtiques latents és el top
manta. Creu que l’Ajuntament
està actuant amb fermesa?
Aquest és un tema massa gran que
afecta moltes administracions. L’ac-
tual govern municipal se l’ha trobat
perquè els altres no l’han solucionat.
Estem parlant de productes falsifi-
cats i qui té el control de les duanes
és el govern estatal. Hem de dir als
manters que no poden vendre pro-
ductes falsificats però sí altres d’ar-
tesania en unes zones determina-
des. Potser no serà bona per a to-
thom, però hem de buscar una so-
lució intermèdia. 

I quina solució veu per a la pro-
blemàtica de les terrasses? Tan im-
portants són per als comerciants?
L’espai públic ha de ser de prioritat
invertida, és a dir, per als ciutadans,
però no entenc les associacions de
veïns que es queixen, perquè la
gent que està a les terrasses són jus-
tament veïns. Aquestes entitats
que volen que l’espai públic sigui
per al ciutadà, què ens volen tenir,
drets a tots? Dit això, sí que és cert
que hi ha algú que s’extralimita i
això s’ha de regular. Com deia
abans, en aquest cas també cal bus-
car un terme mitjà. 

“És bo que l’Ajuntament
sigui capaç de rectificar

amb el que s’ha equivocat”

Perfil | Lluís Llanas, un botiguer amb anys d’experiència
Com a bon interiorista, Lluís Llanas i la seva junta s’han dedicat, durant els últims 13 anys, a redefinir 

l’organització interna de l’Associació de Comerciants de Creu Coberta. Una experiència que han plasmat en el
llibre blanc de l’eix, Compartint experiències, presentat fa pocs dies. Durant el seu mandat, Creu Coberta 

ha rebut diversos premis locals i estatals i s’ha consolidat com un dels eixos més actius de la ciutat.  

Lluís Llanas / president de Creu Coberta

Llanas recorda els seus inicis al capdavant de Creu Coberta, l’any 2002, i repassa
com l’associació ha arribat a ser una de les més reconegudes de la ciutat. Tot i així, es
mostra humil i assegura que encara els queda “molt per fer”. Amb la publicació del
seu llibre blanc, l’eix vol compartir el seu ideari per “fer créixer el comerç barceloní”.

“Som un cas estrany:

no crec que hi hagi

cap altre eix unit amb

un centre comercial”

F. Javier Rodríguez
BARCELONA
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Presenten la final de l’ISU
Grand Prix de patinatge

PATINATGE4Les instal·lacions
del Futbol Club Barcelona van ser
el lloc triat dilluns per a la pre-
sentació de la final de l’ISU Grand
Prix de Barcelona. Entre els as-
sistents hi havia Marta Carranza,
comissionada d’Esports de l’A-
juntament; Frank González, pre-
sident de la Federació Espanyo-
la d’Esports de Gel, i Javier Fer-
nández, actual campió del món de
patinatge sobre gel i guanyador
d’aquesta prova l’any passat, els

quals van presentar la nova edi-
ció, que se celebrarà del 10 al 13
de desembre. Carranza va voler
destacar “l’esforç que està fent
Barcelona per l’esport de proxi-
mitat, però també per grans es-
deveniments com aquest ISU
Grand Prix”.

L’any passat un total de
25.000 espectadors van visitar
l’esdeveniment, que se celebra-
rà al Centre de Convencions de
Barcelona.

Garbiñe Muguruza continua re-
bent reconeixements per la seva
extraordinària temporada. El
passat dijous 26 de novembre, la
tennista del Barcino va rebre la
medalla de bronze de la Reial Or-
dre del Mèrit Esportiu que ator-
ga el govern espanyol a través del
Consell Superior d’Esports.

El ministre d’Educació, Cul-
tura i Esports, Íñigo Méndez de
Vigo, va ser l’encarregat de lliu-
rar el guardó a la tennista i va as-
segurar que l’esportista del Bar-
cino “és un exemple per als nens
i nenes” i que “observant el seu
joc poden aprendre que les vic-
tòries només arriben si es com-
bina el treball i el talent”.

Muguruza, que també va po-
der xerrar amb el Secretari d’Es-
tat per a l’Esport, Miguel Car-
denal, va agrair el reconeixe-
ment i va assegurar que aques-
ta mena de premis l’esperonen a

continuar treballant. “Tant de bo
pugui demostrar aquesta me-
dalla encara més”, va declarar.

EL FUTUR, ASSEGURAT
La mateixa Garbiñe Muguruza o
Carla Suárez són dos dels noms
que actualment pot presumir el
Barcino en el circuit professional
i són dos exemples del present de
l’entitat, però les futures gene-
racions també pugen amb força.
I és que durant el mes de no-
vembre, molts dels joves valors

del club van aconseguir imposar-
se en diferents campionats dis-
putats arreu del món.

És el cas d’Estrella Cabeza,
que va aconseguir fa unes set-
manes dues victòries a l’ITF
Women’s de Vinarós. Per altra
banda, l’equip benjamí femení
del Barcino es va proclamar
campió de Catalunya el 14 i 15
de novembre i una setmana
més tard, els dos absoluts de
l’entitat va convertir-se en cam-
pions de Catalunya. 

Muguruza, amb el ministre Méndez de Vigo. Foto: CSD

Muguruza, del Barcino, rep 
el bronze al Mèrit Esportiu

Redacció
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AGENDA MENSUAL
DIJOUS 10 DE DESEMBRE
Tot el dia 23a Mostra de Films de Dones de Bar-
celona. Es projectarà Espace, d’Eleonor Gilbert
i Comme une grande, d’Héloïse Pelloquet. /
Cinemes Boliche. 

DIJOUS 10 DE DESEMBRE
18:00 Sessió col·loqui per resoldre dubtes al vol-
tant de les cesàries. Es resoldran preguntes
com per què quan s’ha tingut una cesària prè-
via és més difícil aconseguir un part vaginal.
/ Casa Sagnier. 

DIVENDRES 18 DE DESEMBRE
18:00 Cinefòrum del Grup Iguana, un col·lec-
tiu de persones amants del cinema d’autor
que es reuneixen per visionar plegats una
pel·lícula escollida prèviament pel grup. / Casa
Sagnier. 

FINS AL 13 DE DESEMBRE
Matí-Tarda Jo cuino, tu pintes. Una mostra que
se celebra amb motiu del Dia Internacional
de la Discapacitat. Exposició de dibuix que for-
ma part del llibre solidari homònim, realit-
zat per persones amb diferents capacitats. /
Casal de Barri Espai Putxet. 

FINS AL 31 DE DESEMBRE
Matí-Tarda Exposició La família guarnida de Na-

dal, una mostra comunitària sobre els dife-
rents retrats familiars realitzats amb la com-
binació de diferents tècniques com el colla-
ge. / Centre cívic Vil·la Florida. 

DISSABTE 5 DE DESEMBRE
11:30 En el marc del programa Lletra Petita, se
celebra una activitat sota el nom Més a
prop: conte sobre els drets dels infants, a cà-
rrec de Santi Rovira amb motiu de l’exposi-
ció Més a prop. / Biblioteca Sant Gervasi. 

DIJOUS 10 DE DESEMBRE
11:00 Lletra petita. Primeres passes. Músi-

ques, petites i delicades, a càrrec de Musinfant.
Activitat adreçada a nadons de sis mesos a
tres anys. / Biblioteca Sant Gervasi. 

DIUMENGE 13 DE DESEMBRE
12:30 Partit de futbol entre el CP Sarrià i el Lli-
nars, corresponent a la catorzena jornada de
competició del grup 9 de Tercera. / Can Ca-
ralleu. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

En el marc del programa Lletra Peti-
ta, activitat gratuïta sobre la festa de
Nadal a càrrec de Sandra Rossi. / Bi-
blioteca Sant Gervasi. 

Quan Nadal
era un conte

Dc. 23 de desembre a les 17:30

Activitat a càrrec de Clàudia Yagüe per
ensenyar a fer canapès variats i únics
per deixar als convidats bocabadats.
/ Casal de Barri Can Rectoret. 

Taller de canapès
de Nadal

Dj. 10 de desembre a les 18:00

Pau Donés cantarà contra el càncer a
la sala Luz de Gas. Els beneficis aniran
a parar a la lluita contra aquesta ma-
laltia. 

Concert
Jarabe contra el càncer

Dm. 22 de desembre a les 21:00

Una ocasió per gaudir del futbolí. Pri-
mer campionat de la modalitat per pa-
relles a la Casa Sagnier. 

Campionat de 
futbolí per parelles

Dj. 17 de desembre a les 17:30

Bàsquet | Els Escolapis de Sarrià, líders a la Segona Categoria
El sènior masculí dels Escolapis de Sarrià no afluixa. Els blancs van aconseguir la novena victòria

de la temporada dissabte 28 de novembre a la pista del Centre Catòlic l’Hospitalet (60-73). Els 
sarrianencs continuen a la primera posició de la competició, empatats a punts amb el CB Ciutat 

Vella. Dissabte 12 de desembre aquests dos equips s’enfrontaran per decidir qui és líder en solitari.

Nova exhibició del CP Sarrià 
a Palau Solità i Plegamans

FUTBOL4El CP Sarrià continua
la seva marxa triomfal a Tercera
Catalana. Els homes d’Erec Iri-
sarri van aconseguir la novena
victòria del curs el dia 29 de no-
vembre contra el FC Palau Soli-
tà i Plegamans (1-4). El partit es
va complicar al minut 16, quan els
vallesans es van avançar gràcies
a un gol de Serrano. La reacció sa-
rrianenca, però, no es va fer es-
perar i el pitxitxi de l’equip, Ca-

sadesús, va aconseguir el gol de
l’empat al cap de cinc minuts. A
més, els palauencs es van quedar
amb un home menys per l’epul-
sió de Fernández al minut 31.

Amb superioritat numèrica, el
Sarrià va ser molt superior al seu
rival i va aconseguir tres gols més
per segellar la victòria. Peman al
minut 40, Javi Salvador al 51 i no-
vament Casadesús al 63 van ser
els grans protagonistes.
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